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Abstract (en)
At least one out of a group of threads of the same running length (L1 or L2) is monitored continuously for thread tension, between leaving the creel
frame and winding on the winding machine. Measured- and desired values are compared. When a departure is detected, thread brakes of the
relevant group are adjusted, causing the actual value to approach the desired value. An Independent claim is included for the corresponding creel
frame for a winding plant. Preferred features: Thread brakes (18) of each thread group having the same running length, are controlled by a common-
or an individual drive motor (20). For each thread group having the same running length, actual thread tensions are measured on two or more
threads, to determine a mean for comparison with the desired value. A further variant of the method based on the foregoing principles is described.
Thread brakes of a vertical row of spooling locations are adjusted by a common drive motor. Further variants of the plant, based on the foregoing
principles, are also claimed.

Abstract (de)
Im Bereich zwischen den der Wickelmaschine (3) am nächsten liegenden Spulstellen (25) auf einer Gatterseite und der Wickelmaschine ist
wenigstens für jede Fadengruppe mit gleicher Lauflänge (L1, L2) oder für jeden Faden ein Fadenspannungssensor (9) angeordnet, an dem
der IST-Wert der Fadenspannung eines Fadens dauernd messbar ist. Der IST-Wert ist in einer Vergleichseinrichtung (30, 30') mit einem SOLL-
Wert vergleichbar. Beim Feststellen einer Abweichung des IST-Werts vom SOLL-Wert ist ein Antriebsmotor (20, 21) aktivierbar, mit dem die
Fadenbremsen (18) einer Fadengruppe oder die Fadenbremse des betreffenden Fadens verstellbar ist bzw. sind. Die Anordnung ermöglicht
die Aufrechterhaltung einer konstanten Fadenspannung in einem Regelkreis. Der Fadenspannungssensor (9) kann dabei für die Regelung der
Fadenspannung, für die Überwachung des vorgegebenen Fadenspannungsbereiches und als Fadenbruchüberwachung eingesetzt werden.
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